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وای بر ما فراموش کاران!

 در حالی که 32 سال از پایان هشت سال دفاع مقدس 
می گذرد اما هنوز خانواده هایی هستند که چشم انتظار 
جسم عزیزان شان مانده اند که از جنگ تحمیلی بازنگشته 
اند. روز گذشته ویدئویی از عملیات کاوش پیکر مطهر 
شهدا در 22 تیر توسط گروه های تفحص شهدا در شبکه 
های اجتماعی بازنشر شد که واکنش های زیادی را به 
همراه داشت. در این تفحص که در منطقه شرق دجله 
صورت گرفته پیکر دو شهید در کنار سربندی پیدا می 
شود که روی آن نوشته شده: »بیا مادر بکن شیرت حلالم، 
که سفر رفته ام شاید نیایم.« کاربران با بازنشر این ویدئو 
به این دو شهید ابراز ارادت کردند. کاربری نوشت: » وای 
بر ما! چه می کند آه مادران این شهدا با فراموش  کاران.« 
کاربری هم نوشت: »کاش همیشه یادمون باشه که یه عده 

برای آسایش امروز ما جون شون رو دادن.«
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احتکار 50 هزار تن ذرت برای سود بیشتر!

ویدئویی از سیلوهایی در کرمانشاه منتشر شد که به 
گفته دادستان عمومی و انقلاب استان کرمانشاه در 
آن ها 50 هزار تن ذرت وارداتی دپو شده بود. شهرام 
کرمی در خصوص این 50 هزار تن ذرت دامی گفته: 
»این ذرت ها حدود یک سال پیش از بنادر جنوبی وارد 
کشور شده و پس از بارگیری از گمرک به کرمانشاه 
منتقل و در استان انبار شده بود. عوامل دپوی این حجم 
از ذرت وارداتی طی ماه های گذشته بنا داشتند تا با این  
کار علاوه بر افزایش قیمت نهاده های دامی در استان، 
در بازار گوشت مرغ هم اخلال ایجاد کنند.« به گفته 
این مقام قضایی استان کرمانشاه این حجم از ذرت دپو 
شده، می تواند خوراک هفت ماه مرغداری های استان 
کرمانشاه را  تامین کند. کاربری نوشت: »باید با بر هم 
زنندگان امنیت غذایی مردم به شدت برخورد بشه تا 

جلوی احتکار و گران فروشی گرفته بشه.«
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کشت روی آسمانخراش ها!

تصاویری از پشت بام آسمانخراش های هنگ کنگ در 
 شبکه های اجتماعی دست به دست می شد که نشان 
می داد هنگ کنگی ها از پشت بام خانه شان به عنوان 
مزرعه کشت سبزیجات استفاده می کنند. گویا از سال 
20۱5 به دلیل نبود زمین کافی برای کشت، طرح کشت 
سبزیجات روی پشت بــام مراکز خرید و تراس ها و 
ساختمان های مسکونی هنگ کنگ ایجاد شده و هم 
اکنون بیش از ۶0 مزرعه شهری در این منطقه وجود دارد. 
کاربران به این موضوع واکنش نشان دادنــد. کاربری 
نوشت: »طرح خوبیه اما به شرطی که کشورشون مشکل 
آب شرب نداشته باشه.« کاربر دیگری نوشت: » به نظرم 
اگه هر خانواده ای یه باغچه کوچیک هم برای خودش 
داشته باشه می تونه سبزی خوردن خودش رو تامین کنه 

و لازم نیست دیگه پول به سبزی بده.«
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واکنش جالب امام جمعه به تبریک فرماندار

ویدئوی واکنش امام جمعه اردبیل به تبریک تولد رهبر 
انقلاب توسط فرماندار بازتاب زیــادی در شبکه های 
اجتماعی داشت. ماجرا از این قرار است که در مراسم 
افتتاحیه یکی از پروژه های مهم در مشکین شهر، فرماندار 
آن جا ولادت رهبری را به نماینده ولی فقیه تبریک گفت 
و آیت ا... سید حسن عاملی در پاسخ به تبریک فرماندار 
گفت: »آقای فرماندار به جای این که ولادت رهبری را به 
من تبریک بگویید وظیفه تان را انجام دهید.  یک سال 
است بلای کربلا را بر سر سرمایه گذاران مشکین شهر 
آوردید تا این پروژه را افتتاح کنید.  وظیفه شما حل 
مسائل سرمایه گذاران است.« کاربری نوشت: »اگه 
همه مسئولان این طوری جواب پاچه خوارها رو بدن 
باور کنید خیلی از مشکلات کشور حل می شه.« کاربر 
دیگری نوشت: »آقای عاملی درسی به این فرماندار 

داد که تا عمر داره یادش می مونه.«
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خیابان خوابی در ارمنستان به خاطر واکسن!

روز گذشته تصویر تلخ و عجیبی از جمعیت انبوه 
ایرانی هایی که  به امید زدن واکسن  به ارمنستان سفر 
کرده اند منتشر شد که بازتاب زیادی داشت. در همین 
حال، روز پنج شنبه رضا رشیدپور در لایو اینستاگرامش 
به شدت از وزیر بهداشت درباره روند واکسیناسیون 
انتقاد کرد و گفت: »چرا نگذاشتید توریسم درمانی به 
 جای ترکیه و ارمنستان در کیش شکل بگیرد؟!« مجری 
با سابقه تلویزیون ضمن انتقاد از مسئولان به خاطر 
کسادی بازارها گفت: »به چه دلیل با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در جزیره کیش برای واکسیناسیون کرونا 
مخالفت کردید؟« رشیدپور در این ویدئو مدعی است که 
تعدادی سرمایه گذار در کیش به دنبال ایجاد صندوقی 
بودند که بتوانند با واردات واکسن جدا از واکسینه کردن 
مردم کیش اقدام به  جذب توریسم برای تزریق واکسن 
کنند اما وزارت بهداشت مخالفت کرده است. کاربری 
نوشت: »واقعا اگه این ادعای رشیدپور درست باشه باید 

مخالفان این کار محاکمه و دادگاهی بشن.«
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سرقت کابل  در روز روشن!

ویدئویی از سرقت کابل  های برق خرمشهر در روز روشن 
در فضای مجازی منتشر شده که بازتاب زیادی هم داشته 
است. در این سرقت که دو نفر حضور دارند یکی بالای 
ستون برق می رود و کابل ها را می برد و فرد دیگر هم در 
پایین روی موتور منتظر همدستش مانده. آن ها در حالی که 
برخی از خانه های اطراف در حال تهیه فیلم از آنان هستند 
و خودروهای دیگر هم از کنار آن ها می گذرند خونسردانه 
به سرقت خود ادامه می دهند. کاربری نوشت: »کاش 
شرکت برق آمار کشته های سارقان کابل های برق که 
هنگام سرقت دچار برق گرفتگی شدن و مردن رو بده تا 
یه عده جون شون رو به خاطر پول به خطر نندازن.« کاربر 
دیگری نوشت: »همین سرقت چند متر سیم باعث می 
شه توی این روزهای گرم اونم توی خرمشهر حداقل چند 

ساعتی مردم گرمای طاقت فرسایی رو تحمل کنن.«

امید به دریافت واکسن	 
هر چند سرعت واکسن در کشورمان تاکنون به کندی پیش 
رفته اما امیدواریم با اضافه شدن واکسن برکت به جمع 
واکسن های خارجی این روند سرعت بیشتری بگیرد، با 
این حال مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران )ایسپا(، در 
آخرین نظرسنجی خود از کسانی که واکسن نزده اند پرسیده 
است: »فکر می کنید چه زمانی برای واکسن زدن نوبت به 
شما خواهد رسید؟« از نظر 14.4 درصد تا پایان تابستان، از 
نظر 10.5 درصد تا پایان پاییز و از نظر 16.4 درصد از پاسخ 
گویان تا پایان سال نوبت واکسن آن ها می رسد. بر اساس 
این نظرسنجی همچنین 18.8 درصد فکر می کنند نوبت 
واکسن زدن آن ها سال بعد خواهد بود و 26.4 درصد فکر 
می کنند هیچ وقت نوبت واکسن زدن آن ها نمی رسد و 13.6 

درصد به این سوال پاسخ نداده اند.

 نتایج نظرسنجی ها درباره تمایل مردم بین واکسن ایرانی و خارجی چیست ، چه تعدادی واکسن 

نمی زنند و درباره عملکرد مسئولان چه نظری دارند

 واکسن ایرانی می زنید 
یا خارجی؟

رعیت نواز- بر اساس آمار وزارت بهداشت تا ساعت 14 دیروز 25 تیر، پنج میلیون و ۶88 هزار و 452 نفر دوز اول واکسن کرونا 
را دریافت و دو میلیون و 249 هزار و 811 نفر هم دوز دوم را تزریق کرده اند که در مجموع می شود بیش از هفت میلیون و 938 
هزار دوز واکسن که به هموطنان مان تزریق شده است. این یعنی از ساعت 14 روز پنج شنبه تا ساعت 14 روز جمعه 210 هزار 
و 729 دوز واکسن استفاده شده که هنوز تا وعده آقای وزیر که گفته بود 400 هزار نفر واکسینه می شوند فاصله معناداری 
دارد اما امیدواریم این روند تزریق واکسن هر روز با سرعت بیشتری ادامه داشته باشد تا دیگر شاهد به سوگ نشستن مردم 
کشورمان در داغ عزیزان شان نباشیم که به خاطر کرونا از دنیا رفته اند. به هر حال در روزهای اخیر نظرسنجی هایی در خصوص 
واکسیناسیون صورت گرفته که نتایج قابل توجهی دارد. اگر شما هم می خواهید بدانید چند درصد از مردم کشورمان به 

دریافت واکسن تا آخر سال امیدوارند یا مردم بیشتر به کدام نوع واکسن تمایل دارند، گزارش امروز ما را از دست ندهید.

 خودروی ایرانی
 »خزر« در باکو

محصول تولیدی ایران خودرو در آذربایجان 
چیست و چه ویژگی هایی دارد؟

روز گذشته تصاویری از »الهام علی اف« رئیس جمهوری 
آذربایجان پشت فرمان خودروی سواری »خزر« تولید مشترک 
ایــران و جمهوری آذربایجان  منتشر شد که واکنش های 
زیادی را به همراه داشت. از قرار معلوم روز پنج شنبه 24 تیر 
رئیس  جمهور آذربایجان به خانواده  های قربانیان و معلولان 
آذربایجانی جنگ قره  باغ، خودروی سمند که در جمهوری 
آذربایجان با نام »خزر« شناخته می شود اهدا کرده و خودش 
هم برای آشنایی با وضعیت فنی خودرو پشت فرمان نشسته 
است. برای این که بیشتر درباره این محصول مشترک بدانید 

با ما همراه باشید.

خودروسازی مشترک ایران و آذربایجان	 
همین ابتدا باید بگوییم که خــودروی خزر همان خودروی 
سمند است که با لوگوی اختصاصی در کارخانه مشترک 
خودروسازی ایران خودرو و آذرماش در جمهوری آذربایجان 
تولید می شود. این کارخانه مشترک خودروسازی در شهرک 
صنعتی »نفت چالای« این کشور در 1۶8 کیلومتری جنوب 
باکو، در سال 201۶ میلادی راه انـــدازی شده اســت. این 
کارخانه از بزرگ ترین واحدهای تولیدی این شهرک صنعتی 
به حساب می آید و ظرفیت تولید آن 10 هزار خودروی سواری 
شامل مدل  های مختلف در سال است و شرکت ایران خودرو 
در این واحد تولیدی 25 درصد سهم دارد. این کارخانه سال 
1397 در سفر حسن روحانی، رئیس  جمهور کشورمان به 
جمهوری آذربایجان افتتاح شد. سهم گروه صنعتی ایران  
خودرو 25 درصد و شامل خدمات فنی و مهندسی بود. مقرر 
شده بود در این کارخانه خودروهای رانا، سمند، دنا، پژو 20۶ 
و 207، رنو پیکاپ و رنو تندر تولید شود. میزان سرمایه گذاری 
در کارخانه مشترک خودروسازی ایران و جمهوری آذربایجان 
24 میلیون منات بود و با آغاز فعالیت این واحد تولیدی 300 

نفر در آن مشغول کار شده اند.

روشی برای بازاریابی	 
 در برنامه استراتژیک صنعت خودرو، صادرات سالانه تعداد 
مشخصی پیش بینی شده که معمولًا دو شیوه به  کار گرفته 
می شود که یکی از آن ها، صادرات خودرو و دیگری تولید 
خودرو در کشور مقصد است که با صادرات قطعه به کشور 
مقصد موجب رشد صنعت قطعه  سازی کشور نیز خواهیم شد 
اما در همان سال افتتاح کارخانه، رئیس انجمن قطعه سازان 
همگن و عضو اتاق بازرگانی تهران گفته بود بخش بزرگی از 
قطعه سازی کشور که عضو تشکل همگن هستند هیچ نقشی 

در این قرارداد ندارند.

تولید خودروی ایرانی در دیگر کشورها	 
شرکت  های خودروسازی سایپا و ایران خودرو از سال ها قبل 
به دنبال ایجاد سایت  های تولیدی در کشورهای دیگر بودند. 
منوچهر منطقی، مدیرعامل وقت ایــران خــودرو، در سال 
1385 گفته بود: »قصد داریم تا سال 2010 خطوط تولید 
سمند در بلاروس، مصر، سنگال، چین  و ونزوئلا را به همراه 
آذربایجان راه اندازی کنیم و به ظرفیت مناسبی برسانیم.« اما 
بنا بر آن چه در رسانه ها آمده در میان سایت  های ایران خودرو، 
تنها سایت  های تولیدی در سوریه و عراق و تا حدی آذربایجان 
توجیه اقتصادی داشتند که خط تولید سوریه هم با هجوم 
داعــش تعطیل شد. با این حال ،خــودروســازان ایرانی در 
کشورهایی مثل: جمهوری آذربایجان، سوریه، عراق، ونزوئلا، 
سنگال، بلاروس و ... خط تولید خودرو را  راه اندازی کردند که 
بخشی از آن ها به دلیل  نبود زیر ساخت و برخی هم به دلیل به 

روز نبودن فناوری در خودروهای ایرانی تعطیل شدند. 

چند درصد تمایل به تزریق واکسن دارند؟	 
برخلاف برخی از کشورها که تمایلی به تزریق واکسن ندارند در نظرسنجی دفتر طرح های ملی پژوهشگاه فرهنگ، هنر و 
ارتباطات وزارت ارشاد مشخص شده است که بیش از 73.7 درصد از پاسخ گویان تمایل به تزریق واکسن کرونا دارند و منتظرند 

که هر چه زودتر واکسن دریافت کنند.

نمره مردودی به عملکرد مسئولان	 
هرچند روز گذشته وزیر بهداشت در حاشیه بازدید سرزده از 
مراکز واکسیناسیون غرب تهران گفته بیشتر مردم از سرعت 
عمل انجام واکسیناسیون کرونا راضی هستند اما نتایج 
نظرسنجی ها نشان می دهد مردم از روند واکسیناسیون 
ــد اصلا  41 درص ــی نیستند. در نظرسنجی ایسپا،  راض
راضی نیستند و تنها 4.2 درصد افراد از روند واکسیناسیون 
رضایت کامل دارند. در نظر سنجی پژوهشگاه فرهنگ، هنر 
و ارتباطات وزارت ارشاد هم 41.3 درصد از پاسخ دهندگان 
گفته اند اعتمادی به سیاست های دولت در برابر بحران 

کرونا ندارند.

واکسن مورد علاقه، ایرانی یا خارجی؟	 
از شهروندان پرسیده شده است »اگر امکان انتخاب داشته باشید، ترجیح می دهید از کدام واکسن استفاده کنید؟« طبق نتایج 
ایسپا،  28.3 درصد از پاسخ گویان ترجیح می دهند از واکسن ایرانی استفاده کنند، 23.2 درصد واکسن خارجی را ترجیح 
می دهند، 23.2 درصد گفته اند فرقی نمی کند،  17.9 درصد تمایلی به واکسن زدن ندارند و گزینه »هیچ کدام« را انتخاب 

کرده اند،  5.5 درصد از پاسخ گویان واکسن زده اند و 1.9 درصد به این سوال پاسخ نداده اند.
البته طبق نتایج نظرسنجی دفتر طرح های ملی پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات میزان علاقه مردم به واکسن ایرانی از بهمن 

99 تاکنون کاهش داشته است که احتمالا به دلیل وعده های محقق نشده در این خصوص باشد.


